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Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity 
Zápis z 246. zasedání 30. 9. 2024 

 
 
 
 
 

Přítomni (v abecedním pořadí): 
 

● Jerguš Dovala 
● Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
● PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
● Irena Kašparová, M.A., Ph.D. 
● Emma Konečná 
● prof. PhDr. Petr Macek, CSc. 
● Mgr. Jitka Navrátilová, Ph.D. 
● Mgr. Vojtěch Pelikán, Ph.D. 
● Vít Polák 
● Mgr. Tomáš Vojtíšek 

 
Omluven: 
 

● Ondřej Zbejval 
 
Hosté: 
 

● prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 
● prof. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D. 
● Mgr. et Mgr. Petra Mlejnková, Ph.D. 
● doc. Mgr. et Mgr. Adéla Souralová, Ph.D. 
● Mgr. et Mgr. Veronika Velička Zapletalová, Ph.D. 

 
Program jednání: 
 

1) Zahájení 
2) Výroční zpráva FSS MU za rok 2023 
3) Podmínky přijímacího řízení na FSS MU v akademickém roce 2024/2025 – PERb, PERn 
4) Různé 

 
Program byl jednomyslně odsouhlasen přítomnými členy AS FSS MU. 

  



2/12 

 
Zahájení 

 
Předseda senátu Vojtíšek: Přivítal všechny přítomné. Připomněl, že na zasedání dne 
24. 6. 2024 rezignovala na své členství v senátu a předsednictví Komory akademických 
pracovníků dr. Petra Mlejnková. Novou místopředsedkyní senátu, předsedkyní Komory 
akademických pracovníků AS FSS MU, byla zvolena dr. Jitka Navrátilová. 
Z řad náhradníků byl povolán prof. Petr Macek, který funkci člena Komory akademických 
pracovníků AS FSS MU přijal. Předseda popřál přítomnému prof. Mackovi hodně zdaru ve 
výkonu funkce. 
 
Navržený program byl poté jednomyslně schválen. 
 
 

1) Výroční zpráva FSS MU za rok 2023 
 
Velička Zapletalová: Sdělila, že vedení fakulty předkládá dokument obdobný jako 
v předchozích letech. Důraz je kladen na spolupráci se SŠ, třetí roli univerzity, život uvnitř 
fakulty. 
 
Děkan Balík: Doplnil, že před několika lety fakulta přestala tisknout výroční zprávy, jelikož již 
nefungují jako důležitý propagační materiál. Výroční zprávy jsou nyní zveřejňovány 
na univerzitním webu. Šetříme finance, proto zůstává také zavedená grafika. Do příštích let 
hledáme cestu, jak dál. Některé fakulty výroční zprávy vůbec nepřipravují, jsou pouze součástí 
výroční zprávy MU. 
 
Kašparová: Podotkla, že předložená výroční zpráva je hodně čtivá. Pročetla ji celou a bavilo ji 
to, bylo to dobré čtení. 
 
Pelikán: Za výroční zprávou je vidět spousta práce. Nediví se uvažování, zda v této činnosti 
pokračovat. Sám má aktuální zkušenost s přípravou výroční zprávy. Tyto dokumenty však také 
odráží transparentnost, participaci, což je potřeba také zvážit. 
 
Velička Zapletalová: Odvětila, že se stále více rozrůstá výroční zpráva MU, jako fakulta 
dodáváme čím dál víc informací. Vydáváním vlastní výroční zprávy je zdvojujeme. 
 
Balík: Sladili jsme alespoň to, že sbíráme podklady současně. Dřív tomu tak nebylo. Pořád ale 
přemýšlíme, zda to má skutečně ten efekt, že nás někdo najde na webu a chce spolupracovat 
na základě výroční zprávy. 
 
Macek: Dotázal se, proč vydání výroční zprávy trvá tak dlouho? 
 
Balík: Ekonomická uzávěrka je koncem května. Běžně výroční zprávu schvalujeme v červnu, 
nestihl se však červnový fakultní senát. 
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Vojtíšek: Zahájil hlasování. 
 
Usnesení: AS FSS MU projednal a schválil Výroční zprávu FSS MU za rok 2023 ve znění, 
které tvoří přílohu zápisu. 
 
(10 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 
 
 

2) Podmínky přijímacího řízení na FSS MU v akademickém roce 2024/2025 – PERb, 
PERn 
 

Souralová: Předložený materiál navazuje na podmínky schválené v červnu – přijímací 
podmínky do všech studijních programů ve všech stupních. Podmínky přijímacího řízení 
do Bc. programu Personální rozvoj a zaměstnanost (PERb) a NMgr. programu Personální 
a organizační rozvoj (PERn) nemohly být schváleny v červnu, teprve minulý týden je totiž 
schválila RVH MU, a to na maximální délku sedmi let a bez větších připomínek. Senátu je proto 
tento bod předložen až nyní tak, aby byl schválen před 1. 11., kdy bude spuštěno přijímací 
řízení do Bc. programu (do NMgr. programu od 1. 1. 2025). 
 
Vojtíšek: Otevřel rozpravu. Do diskuze se nikdo nepřihlásil, zahájil proto hlasování. 
 
Usnesení: AS FSS MU projednal a schválil Podmínky přijímacího řízení na FSS MU 
v akademickém roce 2024/25 pro programy PERb a PERn ve znění, které tvoří přílohu 
zápisu. 
 
(10 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 
 
 

3) Různé 
a) Volby do Senátu PČR 

Balík: Sdělil, že nechce předstírat, že se nic nestalo – 28. 9. byl ve volbách do Senátu 
Parlamentu České republiky zvolen senátorem za Šumpersko a Jesenicko. 
Fakultou se již před sečtením výsledků šířily různé zaručené zprávy, kdy jako děkan 
skončí. Děkan potvrdil, o čem mluvil již v dříve: je připraven vykonávat za pomoci 
proděkanů a proděkanek svůj mandát i nadále. Nemá ve zvyku odcházet od rozdělané 
práce, zároveň ale nemá ve zvyku dělat věci napůl. Požádal proto přítomné o zpětnou 
vazbu – pokud by nešlo obě funkce zvládat, je připraven ukončit svůj mandát děkana 
dřív. V tuto chvíli to ale nepředpokládá. Z komunikace s jinými senátory ví, že by to mělo 
jít zvládnout. 
 
Vojtíšek: Blahopřál ke zvolení do funkce. Doplnil, že členové senátu se mohou 
v případě zpětné vazby obrátit na předsedy příslušných komor. 
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Členové senátu se přidali ke gratulacím. 
 
Vojtíšek: Dotázal se, zda bude ovlivněn plánovaný harmonogram schůzí. 
 
Balík: Harmonogram podzimního semestru dotčen nebude, dále bude nalezen funkční 
kompromis. Pondělky jako poradní dny se pravděpodobně změní. Víc zatím není 
schopen říct, vše bude ale po dohodě. Jednání fakultního senátu považuje za jedno z 
nejdůležitějších a rád by se ho pravidelně účastnil. S ohledem na jeho nové jmenování 
do role senátora PČR je pravděpodobné, že budou pondělní jednací termíny 
pozměněny. Vzhledem k tomu, že zatím nemá k dispozici harmonogram Senátu PČR, 
nemůže v tuto chvíli poskytnout bližší informace. 

b) Digitální revalidace průkazů ISIC 
Polák: Otevřel celouniverzitní téma, konec přelepek na fyzických ISIC průkazech. Nově 
je revalidace průkazů možná pouze digitálně, prostřednictvím aplikace. Změna je 
odůvodňována tím, že po ní sami studenti volají. Není si však jistý, zda to všichni 
studenti vnímají jako změnu k lepšímu. Byl by rád, aby byl na FSS jménem senátu 
rozeslán e-mail s upozorněním na tuto změnu. Byl by také rád, pokud by bylo možné 
vytvořit anketu nebo průzkum, jak na tuto změnu studenti pohlíží. Studenti by měli znát 
také důvody, proč k tomu dochází. 
 
Balík: Dotázal se, jaký je hlavní argument? 
 
Polák: Odpověděl, že průkaz je po revalidaci dostupný pouze v chytrém telefonu. Mobil 
se může vybít, při cestování pozdě večer to může být problém. Navíc část studentů 
nemusí mít chytrý telefon. Slevy na jízdném jsou poskytovány pouze na základě ISIC 
karet. 

 
Souralová: Podotkla, že již byl rozeslán e-mail, který informoval stávající studující o této 
změně. Informace je vyvěšena také na webových stránkách. Pokud to není dostačující, 
můžeme ve spolupráci s komunikačním oddělením informaci dále rozšířit. 
Případná anketa by byla senátní, ne vedení fakulty. Jedná se o univerzitní téma, jehož 
projednávání by mělo vzejít právě ze strany studentů. Pokud budou potřebovat pomoc, 
je to samozřejmě možné. Hromadný e-mail může být odeslán, komunikační oddělení 
a vedoucí studijního oddělení mohou s tímto pomoci. 
Ze studijního oddělení ví, že studenti chodí neinformovaní, nicméně informace skutečně 
byla studentům rozeslána. 
 
Polák: Poděkoval za informace. 

 
c) Posunutí termínu registrace předmětů 

Kašparová: Sdělila, že na konci semestru ji navštěvovali studenti a žádali, aby jim 
zapsala známku s tím, že si potřebují registrovat předměty. Fakulta spouští registraci 
brzo, ostatní začínají 1.7. nebo 8.7., pokud je zkouškové uzavřené. 
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Balík: Upřesnil, že u ostatních fakult v tomto čase ještě není uzavřeno zkouškové 
období. 
 
Kašparová: Dotázala se, zda lze termín posunout? 
 
Souralová: Termínově jsme mezi ostatními fakultami někde uprostřed. Nedovede si 
představit začátek registrace 1.7. – studenti jsou na dovolené a budou si na dálku 
registrovat předměty. Máme mantinely, kam se můžeme posunout, změně nic nebrání. 
nicméně je vůči ní skeptická. Představuje si, jak si 3900 studentů na začátku července 
začne registraci předmětů a vidí problém. Obrátila se na zástupce studentů. 
 
Dovala: Poděkoval za otevření tématu. Na KPSY zaznamenal problémy u studujících, 
kteří spadali do této třetí vlny. Měli dost kreditů, ale nebyly jim ještě zapsány. Poté měli 
obtíže a nemohli se dostat na předměty, museli žádat o výjimky. 
 
Balík: Je rozdíl, zda se jedná o studenty, kteří skládali zkoušku 16. 6. nebo 1. 6.  
Výsledky by měly být do sedmi pracovních dní. Jsou to dvě odlišné situace, kdy by si 
vyučující nemuseli plnit povinnosti vyplývající ze SZŘ. 
Dotázal se, zda je podmínkou pro registraci počet kreditů? 
 
Souralová: Není to pouze o 20 kreditech, ale o počtu kreditů, které studující má, aby 
byl v přednostní vlně. 
 
Balík: Poděkoval, vedení fakulty se bude tématu věnovat. Za sebe vidí jako velmi špatné 
řešení, aby registrace předmětů začínala 1. 7. Zná studenty, se kterými je na táboře, 
běhají po stráni a hledají signál, aby úspěšně zvládli přihlášení. Dokáže si představit 
termín např. 25. 6. tak, aby to bylo více vyhovující. Bude ale potřeba pomoc s kultivací 
podmínek na fakultě a povinností týkajících se včasného zapisování výsledků. Čte 
ankety, vidí to tam a mrzí ho to. Pokud je to někde systémový problém, je potřeba, aby 
o tom vedení vidělo. 
 
Macek: Navázal: na KPSY je to někdy problém. Není to však tak, že by někdo nezapsal 
známky včas, někde je to výsledek splnění tří dalších věcí – seminární práce apod. Tlak 
ze strany studentů je velký. Není to tak, že by nechtěli vyjít vstříc, ale někdy je to 
komplikované (studenti např. někdy jdou až na druhý termín). Chce to podle něj tedy 
vyladit informovanost na obou stranách. 
 
Balík: Sdělil, že jsou i fakulty, kde registrace předmětů začíná 3. 6. Možná jsou to 
fakulty, kde není takový přetlak, „klikací soutěž“. Požádal proděkanku pro studium 
A. Souralovou, aby byl změněn harmonogram pro následující semestr. 
 
Kašparová: Souhlasí s Petrem Mackem. Účastnila se státnic, zkoušky si musela 
rozložit tak, aby byly až v druhé polovině června. Bylo jí to líto, vůči studentům to nebylo 
fér. 
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Translated with www.DeepL.com/Translator (free version) 
 
Academic Senate of the Faculty of Social Studies of Masaryk University 
Minutes of the 246th meeting 30. 9. 2024 
 
Present (in alphabetical order): 
 
● Jerguš Dovala 
● Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
● PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
● Irena Kašparová, M.A., Ph.D. 
● Emma Konečná 
● prof. PhDr. Petr Macek, CSc. 
● Mgr. Jitka Navrátilová, Ph.D. 
● Mgr. Vojtěch Pelikán, Ph.D. 
● Vít Polák 
● Mgr. Tomáš Vojtíšek 
 
Excused: 
 
● Ondřej Zbejval 
 
Guests: 
 
● prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 
● prof. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D. 
● Mgr. et Mgr. Petra Mlejnková, Ph.D. 
● doc. Mgr. et Mgr. Adéla Souralová, Ph.D. 
● Mgr. et Mgr. Veronika Velička Zapletalová, Ph.D. 
 
Agenda: 
 
1) Opening 
2) FSS MU Annual Report 2023 
3) Conditions of admission to FSS MU in the academic year 2024/2025 - PERb, PERn 
4) Miscellaneous 
 
The agenda was unanimously approved by the present FSS MU AS members. 
 
Opening 
 
Chair of the Senate Vojtíšek: He welcomed everyone present. He reminded that dr. Petra 
Mlejnková had resigned her membership in the Senate and the presidency of the Academic 
Chamber at the meeting on 24 June 2024. Dr. Jitka Navrátilová was elected as the new Vice-
Chair of the Senate and Chair of the Academic Chamber of the AS FSS MU. 
Prof. Petr Macek was called from among the alternates and accepted the position of a member 
of the Academic Chamber of the AS FSS MU. The Chair wished prof. Macek good luck. 
 
The proposed programme was then unanimously approved. 
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1) FSS MU Annual Report 2023 
 
Velička Zapletalová: She reported that the faculty management is presenting a document similar 
to previous years. The emphasis is on cooperation with secondary schools, the third role of the 
university, life within the faculty. 
 
Dean Balík: Added that several years ago the faculty stopped printing annual reports as they 
no longer function as important promotional material. Annual reports are now posted on the 
university website. We are saving money, so the established graphics also remain. We are 
looking at the way forward for the next few years. Some faculties do not prepare annual reports 
at all, they are only part of the MU annual report. 
 
Kašparová: She noted that the annual report presented is very readable. She read the whole 
thing and enjoyed it, it was a good read. 
 
Pelikán: There is a lot of work behind the annual report. He does not wonder whether to continue 
this work. He himself has actual experience of preparing an annual report. However, these 
documents also reflect transparency, participation, which also needs to be considered. 
 
Velička Zapletalová: She reported that MU's annual report is growing, as faculty we are adding 
more and more information. By publishing our own annual report, we are duplicating them. 
 
Balík: We have at least reconciled that we are collecting materials at the same time. That wasn't 
the case before. But we're still wondering if it really has the effect of someone finding us on the 
web and wanting to collaborate based on the annual report.  
 
Macek: He asked why it takes so long to release the annual report? 
 
Balík: The economic deadline is at the end of May. Normally we approve the annual report in 
June, but we missed the June Faculty Senate meeting. 
 
Vojtíšek: He opened the voting. 
 
Resolution: The FSS MU AS discussed and approved the FSS MU Annual Report for 2023 as 
attached to the minutes. 
 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
2) Conditions of the admission procedure at FSS MU in the academic year 2024/2025 - PERb, 
PERn 
 
Souralová: The submitted material builds on the conditions approved in June - admission 
requirements for all study programmes at all levels. The admission conditions for the Bachelor's 
programme in Personnel Development and Employment (PERb) and the Master's programme 
in Personnel and Organisational Development (PERn) could not have been approved in June, 
as they were approved by the MU Internal Evaluation Board only last week, for a maximum 
duration of seven years and without major comments. Therefore, this item is only being 
submitted to the Senate now so that it can be approved before 1 November, when the 
admissions procedure for the Bachelor's programme will start (for the NMgr. programme from 
1 January 2025). 
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Vojtíšek: He opened the debate. No one joined the discussion, so he opened the voting. 
 
Resolution: The AS FSS MU discussed and approved the Terms and Conditions of the 
admission procedure at the FSS MU in the academic year 2024/25 for the PERb and PERn 
programmes in the wording attached to the minutes. 
 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
3) Miscellaneous 
a) Elections to the Senate of the Czech Republic 
 
Balík: He said that he did not want to pretend that nothing had happened - on 28 September he 
was elected Senator for the Šumperk and Jeseník region in the elections to the Senate of the 
Parliament of the Czech Republic. 
Before the results were counted, various guaranteed reports were already circulating through 
the faculty about when he would quit as Dean. The Dean confirmed what he had spoken about 
earlier: he is ready to continue to carry out his mandate with the help of the Vice-Deans. He is 
not in the habit of walking away from the work he has been given, but at the same time he is 
not in the habit of doing things by halves. He therefore asked for feedback from those present - 
if both functions could not be managed, he was prepared to end his term as Dean early. 
However, he does not anticipate doing so at this time. He knows from communication with other 
senators that it should be manageable. 
 
Vojtíšek: Congratulated on his election to the position. He added that senate members can 
contact the chairs of their respective chambers if they have feedback. 
 
Senate members added their congratulations. 
 
Vojtíšek: Asked if the scheduled meeting schedule would be affected. 
 
Balík: The fall semester schedule will not be affected; further, a workable compromise will be 
found. Mondays as advisory days will likely change. He is unable to say more at this time, but 
everything will be by agreement. He considers the Faculty Senate meeting to be the most 
important meeting. 
 
b) Digital revalidation of ISIC cards 
 
Polák: He raised a university-wide topic, the end of revalidation stickers on physical ISIC cards. 
Now revalidation of cards is only possible digitally, through an app. The change is justified by 
the fact that students themselves are calling for it. However, it is not sure if all students see this 
as a change for the better. He would like an email to be sent out to FSS on behalf of the Senate 
to advise them of this change. He would also like if a poll or survey could be created to see how 
students view this change. Students should also know the reasons why this is happening. 
 
Balík: Asked what is the main argument? 
 
Polák: He replied that the pass is only available on the smartphone after revalidation. The mobile 
phone can run out of power, when travelling late in the evening this can be a problem. 
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Additionally, some students may not have a smart phone. Fare discounts are only available for 
ISIC cards. 
 
Souralová: She noted that an email has already been sent out informing current students of this 
change. The information is also posted on the website. If this is not sufficient, we can work with 
the Communications Department to expand the information further. 
Any survey would be senate, not faculty management. This is a university issue, and it is the 
students who should be the ones to discuss it. If they need help, that is certainly possible. A 
mass email can be sent, the communications department and the head of the student affairs 
department can help with this. 
It has been reported from the study department that students come uninformed, however 
information has indeed been sent out to students. 
 
Polák: Thanked for the information. 
 
c) Moving up the deadline for course registration 
 
Kašparová: She reported that at the end of the semester, students were visiting her and asking 
her to enter their grade, stating that they needed to register for courses. Faculty starts 
registration early, others start July 1 or July 8 if the exam period is closed.  
 
Balík: Clarified that for other faculties, the exam period is not closed at this time.  
 
Kašparová: Asked if the date can be moved?  
 
Souralová: We are somewhere in the middle among the other faculties. She can't imagine 
registration starting on July 1 - students are on vacation and will be registering for courses 
remotely. We have boundaries on where we can move, nothing is stopping the change. 
However, she is skeptical of it. She envisions 3900 students starting to register for courses at 
the beginning of July and sees a problem. She addressed the student representatives. 
 
Dovala: Thanked for bringing up the topic. He noted problems at KPSY with students who fell 
into this third wave. They had enough credits, but they had not been enrolled yet. Then they 
had difficulty and couldn't get into the courses and had to apply for waivers. 
 
Balík: It makes a difference whether these are students who took the exam on June 16 or 
June 1. The results should be in within seven business days. These are two different situations 
where the instructors would not have to fulfill their obligations under the Study and Examination 
Regulations. 
He asked if the number of credits was a requirement for registration?  
 
Souralová: It is not just the 20 credits, but the number of credits a student has to have to get in 
the priority wave.  
 
Balík: Thanked, the faculty management will address the topic. For his part, he sees it as a very 
bad solution to have course registration start on July 1. He knows students he is at camp with, 
running around the hillside looking for a signal to successfully make registration. He can 
envision a date such as June 25 to make it more convenient. However, help will be needed to 
cultivate faculty conditions and responsibilities regarding timely enrollment. He reads the 
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surveys, sees it there and is sorry. If this is a systemic problem somewhere, the administration 
needs to see about it. 
 
Macek: Followed up: on KPSY it is sometimes a problem. But it's not that someone didn't post 
grades on time, somewhere it's the result of completing three other things - term papers, etc. 
There is a lot of pressure from students. It's not that they don't want to cooperate, but sometimes 
it's complicated (e.g. students sometimes go to the second term). So, according to him, it is 
necessary to fine-tune the information on both sides. 
 
Balík: He said that there are also faculties where course registration starts on 3 June. He asked 
Vice-Dean for Studies A. Souralová that the schedule be changed for next semester. 
 
Kašparová: Agrees with Peter Macek. She participated in the state exams and had to stagger 
the exams so that they were not until the second half of June. She was sorry, it was not fair to 
the students. 
 
Vojtíšek: He asked if this only applies to June or also to February? 
 
Balík: Also February, but there is no problem of holidays. 
 
Dovala: Thanked that this topic is being addressed. He wondered whether to change the 
conditions, e.g., to make course registration conditional on the current semester, not on the 
number of credits.  
 
Balík: We are now connecting two levels: we can do something about the term as faculty. But 
we can't do anything about the terms; that needs to be addressed at the university level. He 
wished good luck in reconciling the terms and perspectives of different faculty who have the 
system set up differently and may not understand what we are trying to do.  
 
Vojtíšek: Summarized - Senate members will prepare a mass email regarding digital revalidation 
of ISIC cards. Vice-Dean Souralová will ensure that course registration deadlines are moved 
up. 
He then closed the meeting. 
 
Resolutions Adopted: 
 
2024-9-30/1 
Resolution: The AS FSS MU discussed and approved the FSS MU Annual Report 2023 as 
attached to the minutes. 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
2024-9-30/2 
Resolution. The AS FSS MU discussed and approved the Conditions of Admission to the FSS 
MU in the academic year 2024/25 for the PERb and PERn programmes in the wording attached 
to the minutes. 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
 
 
Mgr. Tomáš Vojtíšek 
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Chair of the Senate 
 
Mgr. Jitka Navrátilová, Ph.D. 
Vice-Chair of the Senate 
 
Jerguš Dovala 
Vice-Chair of the Senate 
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